

各位青年學人暑安：

很高興可以邀請大家來參與，由中央研究院人文社會科學研究中心亞太區域研究專題中心所主辦的「**2023 學術寫作與國際出版工作坊 (2023 Forum & Lecture on Academic Writing for International Publication)**」。這個工作坊的主旨在協助訓練年輕學人，為投稿國際英文論文期刊所需具備的寫作技巧與能力，將於 2023 年 8 月 30 日至 8 月 31 日（週三、四）於中央研究院展開。我們邀請了兩位具豐富出版經驗的資深學者來台與各位交流互動：新加坡國立大學出版中心前主任 **Dr. Paul Kratoska**、美國社會科學評議委員會東京辦事處顧問長 **Dr. Linda Grove**。兩位學者都擁有豐富的出版與寫作經驗，相信一定可以提供各位與會者非常寶貴的學習訓練！

「2023 年學術寫作與國際出版工作坊」將包含有兩場專題講座以及一場圓桌討論會，內容涵蓋如何針對出版進行寫作、學術溝通的方式以及出版前的準備（詳見附檔 Program）。亞太中心的張雯勤研究員、王冠棋副研究員與上屆學員淡江大學全球政治與經濟學系**梁家恩**副教授也將一同參與討論與互動。

亞太中心誠摯地邀請您一同參與本年度的學術寫作與國際出版工作坊，相信在與多位資深學者、出版人的互動之下，一定可以讓您擁有豐富且精彩的收穫。這次活動的相關資訊與報名連結檢附於本信末尾，**報名截止日為 2023 年 8 月 20 日(週日)17:00 止**，敬請留意。期待與您在夏季的末尾相會。

敬祝 學安

王冠棋（亞太區域研究專題中心副研究員）、張雯勤（亞太區域研究專題中心研究員） 敬上

2023 學術寫作與國際出版工作坊

時間 | 2023.08.30-31 週三、四

地點 | 中央研究院 人文社會科學研究中心 第一會議室

臺北市南港區研究院路二段 128 號

講者 | 新加坡國立大學出版中心前主任 Dr. Paul Kratoska

美國社會科學評議委員會東京辦事處顧問長 Dr. Linda Grove

中研院人社中心亞太區域研究專題中心 執行長 張雯勤 研究員

中研院人社中心亞太區域研究專題中心 王冠棋 副研究員

淡江大學全球政治經濟學系 副教授 梁家恩（線上）

報名連結 | <https://forms.gle/4ku8bPxKPkWLNMPJA>

報名截止日 | 2023 年 8 月 20 日 (週日) 17:00 止。

Dear All,

English

It is our pleasure to invite you to join the upcoming 2023 Forum and Lecture on Academic Writing for International Publication, hosted by the Center for Asia-Pacific Area Studies (CAPAS), Research Center for Humanities and Social Science (RCHSS), Academia Sinica. This workshop focuses on promoting the publication of research in international referred journals. It will take place at Academia Sinica on August 30-31, 2023. We have invited two senior scholars, Dr. Paul Kratoska (former Director of NUS Press, National University of Singapore) and Dr. Linda Grove (Consulting Director of The US Social Science Research Council, Tokyo Office), to join us and share their expertise and invaluable experience. Apart from them, two research fellows of CAPAS, Dr. Wen-Chin Chang and Dr. Kuan-Chi Wang, and also a participant of the previous writing workshop in 2021, Dr. Kar-Yen Leong (Dep. Global Politics and Economics, Tamkang University), will join the discussion to interact with all the participants.

The 2023 Forum and Lecture on Academic Writing for International Publication consists of two Speeches and one Roundtable Discussion (please see attached program for more detail). Topics covered include writing for publication, scholarly communication and getting Published.

We welcome all of you to join us for this rare and valuable training. The registration link and information for this year's event are at the end of this letter. Please note that registration deadline is on August 20, 2023. We look forward to seeing you at this workshop.

Best regards,

Kuan-Chi Wang (Associate Research Fellow, CAPAS) and Wen-Chin Chang (Research Fellow, CAPAS)

2023 Forum and Lecture on Academic Writing for International Publication

Date: August 30-31, 2023

Place: Conf. Rm. 1, RCHSS, Academia Sinica

Speakers:

Dr. Paul Kratoska, former Director of NUS Press, National University of Singapore

Dr. Linda Grove, Consulting Director of The US Social Science Research Council (Tokyo Office)

Dr. Wen-Chin Chang, Research Fellow/Executive Officer of CAPAS, RCHSS, Academia Sinica

Dr. Kuan-Chi Wang, Associate Research Fellow of CAPAS, RCHSS, Academia Sinica

Dr. Chia-En Leong, Dep. Global Politics and Economics, Tamkang University (Online)

Registration Link: <https://forms.gle/4ku8bPxKPkWLNMPJA>

Registration Deadline: 20 Aug. 2023